
Skolebestyrelsesmøde mandag d. 16. august 2021 kl. 17.00-19.30 på Højgårdskolen 

  
Vi starter mødet med lidt at spise/drikke 

Velkommen ”tilbage” i bestyrelsen til Signe 

 

Mødeleder: Ole 

 

Ordstyrer: Jan 

 

Afbud: Ring/skriv til Morten hvis du er/bliver forhindret.  

 

Dagsorden: 

 

32/2021 Godkendelse af referat fra sidste gang. 

Godkendt 

 

33/2021 Formandsvalg? Ole foreslog før sommerferien, at der kunne være en overgangsperio-

de, hvor en ny formand kunne ”stå i lære”  

Alle tænker over om man har lyst til at overtage formandsposten 

                     

                      Årets indsatsområder? 

Hvad er Højgårdskolens børnesyn? Kan vi få rykket bygning af glasgangen frem? Legeplads og 

tarzanbane over ”Vild med vilje” – bjerget. 

 

 

34/2021 Børnenes skolevej 

- P-plads er nu taget i brug – hvad er status på trafik? 

- Skolepatrulje – Henriette har uddannet 6. årgang. Hvordan er opstarten gået? 

Kys og kør fungerer rigtig godt og det virker til at p-pladsen fungerer rigtig godt.  

Skolepatruljen er startet i dag og det er gået godt. Vi er ved at lære og retter til løbende. 6. årgang 

er rigtig motiveret. 

 

35/2021 Den nationale trivselsundersøgelse  

- Hvordan arbejder vi med data?  

- Hvilke tendenser ser vi? Positive/negative?  

I foråret tog vi den nationale trivselsmåling for skolen. JK (trivselsvejleder) lavede piktogrammer 

og forklarede spørgsmålene til eleverne fra 0.-3. årgang inden trivselsmålingen. 

Målingen 2020 er blevet sammenlignet med 2021 og her er emner der er blevet besvaret med en 

mere positiv svarprocent, men også emner, som man I det enkelte team måske skal tage op og få ar-

bejdet med. Der er ikke store ændringer fra år til år. 

Barnets stemme er i fokus for politikkerne, så det er vigtigt at vi følger op og handler, hvor der skal 

handles. 

Teamet skal arbejde med spørgsmålene: 
Hvad er vi stolte af? - Hvad undrer vi os over? - Hvad skal vi være opmærksomme på? - Hvad vil vi arbejde 

videre med? SFO-personalet er blevet bedt om at se det igennem, da vi har det på fællesmøde med hele per-

sonalet den 1/9. 

 



 

36/2021 Update: 

 Proces omkring 6. årgang 

 Covid-19 

 Ansættelser før sommerferien 

 Cykelskure v/ny p-plads 

6. årgang er pt skolevenner og skolepatrulje, hvilket de gør rigtig godt. Der er en proces i gang 

omkring 6. årgangs trivsel.  

Vi har almindelig skole med ekstra fokus på rengøring. Vi håber Corvid19 er ’sparket til hjørne’ 

Vi har 3 ansatte i årsvikariater.  

Vi mangler fortsat cykelskure v/ny p-plads. 

 

 

37/2021 Forældremøder: 

0. årgang 16/9 kl. 19-21.00 - Mette 

1. årgang 8/9 kl. 16.30-18.30 – Rikke, Rikke 

2. årgang 24/8 kl. 19-21 - Annette 

3. årgang 25/8 kl. 17-19 – Rikke B 

4. årgang 2/9 kl. 18.30-21 – Rikke H 

5. årgang 31/8 kl. 17-19 - Michael 

6. årgang 18/8 kl. 17-19.30 - Ole  

Skolebestyrelsen deltager i alle møderne. 

Fordeling af årgangene. 

Hvad skal vi komme med af punkter? 

- Princip for forældrebetaling 

- Skolevej/trafik/skolepatrulje 

- kostpolitik 

Der udarbejdes et PowerPoint til brug til forældremøderne. 

 

38/2021 Højgårdskolens børnesyn  

 Skal vi have en fælles holdning til dette som skole? 

- Indsats/debat hen over efteråret. 

- Pædagogisk eftermiddag fredag d. 24. september.  

Punktet udsættes til næste gang 

 

39/2021 Hvilke tilbud skal der fremadrettet være til elever på skolen mht. kost: 

- Frugtordning? 

- Madordning? 

- Mælk? (er droppet) 

- Skolebodens tilbud? 

Note: På kontoret er der rigtig megen administration omkring frugtordning og Rema 

1000 tilbyder fra dette skoleår ikke udbringning af varer.  

Frugt og mælkeordning i skolen stopper helt. 

Madordning – Vi får besøg og tager stilling.  

Skolebodens tilbud. Elevrådet kommer og præsenterer forslag og bestyrelsen tager stilling herefter. 

 

40/2021 Nyt fra formanden: Intet nyt fra formanden 

Nyt fra ledelsen: Intet nyt fra ledelsen 



 

 

41/2021 Eventuelt  

Lys på p-pladsen – Skal de alle lys lyse om natten, når resten af Herning slukker hver 2. lampe? 

Legepladsen bliver snarest repareret af Drift. 

Der bliver ligeledes arbejdet på pladsen ved bålhuset. 

Pavillonen flyttes tidligst til efteråret, men før jul. 

 

    

Med venlig hilsen  

  

    Ole og Morten (51491091) 

 

 

 

Punkter til næste gang? 

• Punkt 38/2021 

• Vi skal have en snak om telefonen og skærmtid i SFO’en (Klubben) 

 


